
 

 

ZPRÁVA O ČINNOSTI ČESKÉHO PARALYMPIJSKÉHO VÝBORU 

Období od července 2023 do září 2023 

 



 

 

1. Úvod 

Tato kvartální zpráva se zaměřuje na aktivity Českého paralympijského 
výboru ve třetím čtvrtletí roku 2023. V tomto období proběhla valná 
hromada Evropského i Mezinárodního paralympijského výboru, kde se 
debatovalo o tématech důležitých pro budoucí fungování a směřování 
paralympijského hnutí. 

2. Činnost Výkonného výboru a sekretariátu ČPV  

Sekretariát Českého paralympijského výboru rozdělil dva miliony korun 
z partnerských peněz a jeden milion korun ze státních peněz svazům, 
které tak mohou lépe financovat přípravu svých sportovců pro nadcházející 
paralympijské hry v Paříži. Finanční prostředky byly rozděleny podle předem 
daných kritérií. 

Těsně před mistrovstvím Evropy v deseti sportech, tedy 8. a 9. srpna, se na 
stejném místě, v kongresovém centru a víceúčelové aréně Rotterdam AHOY 
v Nizozemsku, uskutečnila konference a valná hromada Evropského 
paralympijského výboru, kde měl Český paralympijský výbor dva zástupce, 
Zbyňka Sýkoru a Veroniku Mackovou. Úvodní den se konala konference, 
jejímž hlavním tématem byl proces integrace od nejnižší úrovně až po 
paralympijské a olympijské sporty (celosvětově v rámci mezinárodních 
federací, ale i na národní úrovni, např. v Norsku a Nizozemsku) z hlediska 
řízení sportu. Následující den probíhala valná hromada, kde se řešilo např. 
přijímání nových členů, byla prezentována dvouletá zpráva Výkonné rady 
Evropského paralympijského výboru, stav financí, členské příspěvky, návrh 
rozpočtu na tento a příští rok a také se hlasovalo o návrzích Výkonné rady 
EPC i z pléna EPC. Mezi nejatraktivnější schválené návrhy patřil návrh 
Výkonné rady EPC o vzniku Rady sportovců EPC, která bude mít své místo ve 
Výkonné radě EPC. V závěru zaznělo krátké shrnutí Evropských her mládeže 
z roku 2022 a byl představen záměr pořádat opět tyto hry v roce 2025. Dalším 
tématem byla žádost předsedy EPC o udělení mandátu pro zastupování na 
valné hromadě Mezinárodního paralympijského výboru v Bahrajnu. 

Zástupci Českého paralympijského výboru byli velmi aktivní na valné 
hromadě Mezinárodního paralympijského výboru v Bahrajnu, kde byl 
hlavním tématem návrat ruských a běloruských sportovců na mezinárodní 
sportovní akce.  

V Bahrajnu bylo nejprve hlasováno o celkové suspendaci obou zemí – 
nemožnosti účasti sportovců na paralympijských hrách. Tento návrh 
neprošel. Proti plné suspendaci Ruska bylo 74 členských států, naopak pro 
hlasovalo jen 65 a zbývajících třináct členů se hlasování zdrželo. Český 



 

 

paralympijský výbor měl v Manámě dva zástupce – Zbyňka Sýkoru, předsedu 
ČPV, a Romana Sudu, 1. místopředsedu ČPV. Za Českou republiku hlasovali 
proti návratu Ruska a Běloruska do soutěží. „Evropa měla jasno a hlasovala 
proti návratu ruských a běloruských sportovců do soutěží a na paralympijské 
hry, ale u ostatních kontinentů taková jednota nepanovala. I proto je 
výsledek takový, jaký je,“ komentoval dění na valné hromadě Zbyněk Sýkora. 
Z druhého hlasování tedy vyplynulo, že sportovci z obou zemí mohou 
startovat na paralympijských hrách pouze v individuálních sportech a pod 
neutrální vlajkou. 

Start ruských a běloruských parasportovců bude nyní záviset na 
mezinárodních federacích. „Jednotlivé sporty si budou určovat kvalifikační 
pravidla pro ruské a běloruské sportovce samostatně a jen na nich záleží, 
jestli je ještě do kvalifikací pustí a za jakých podmínek. Minimálně u sportů 
pod vedením Mezinárodního paralympijského výboru však možnost 
kvalifikace sportovců z Ruska a Běloruska bude,“ prozradil Roman Suda.  

Kromě tohoto hlasování byli zástupci Českého paralympijského výboru na 
valné hromadě Mezinárodního paralympijského výboru velmi aktivní 
i v dalších záležitostech. Zbyněk Sýkora a Roman Suda představili návrh 
změny, tzv. motion, který se týkal úpravy počtu členů doprovodného 
týmu na paralympijských hrách. Ten se nyní vypočítává podle určitých 
kritérií a není dostačující. Tento návrh byl iniciován předsedkyní Rady 
sportovců Českého paralympijského výboru, Vendulou Duškovou. Přestože 
výkonný výbor Mezinárodního paralympijského výboru tento návrh 
nedoporučoval ke schválení, následné hlasování jej přijalo, a bylo tedy 
schváleno, že pro následující paralympijské hry bude zpracován návrh 
vyššího počtu lidí v doprovodném týmu tak, aby došlo k větší podpoře 
parasportovců.  

 
Proběhla i důležitá setkání s kolegy z dalších členských organizací. 
„Zaznamenali jsme velmi pozitivní reakce na současné fungování 
a prezentaci aktivního Českého paralympijského výboru a velmi rádi jsme 
diskutovali o současnosti i budoucnosti paralympijského hnutí s kolegy 
z mezinárodní lukostřelecké, kanoistické nebo badmintonové federace, ale 



 

 

také s prezidentem Mezinárodního paralympijského výboru Andrewem 
Parsonsem nebo členem výkonného výboru Johnem Peterssonem,“ dodal 
k setkání 1. místopředseda.  

V rámci dlouholeté spolupráce došlo i na schůzku se zástupci Slovenského 
paralympijského výboru, předsedou Janem Riapošem, výkonným ředitelem 
Marošem Čambalem a sportovním ředitelem Tomášem Vargou. Český 
paralympijský výbor získal mimo jiné i pozvání na sportovní konferenci, která 
bude probíhat v letošním roce v Bratislavě. 

3. Sport a sportovci 

Zástupkyně Českého paralympijského výboru Jana Kulířová a Lenka 
Matošková se zúčastnily semináře vedoucích výprav LPH Paříž 2024. 
Proběhla zde jednání se zástupci organizačního výboru a Mezinárodního 
paralympijského výboru. Zároveň navštívily různá sportoviště a 
paralympijskou vesnici. Přípravy pokračují dle plánu s důrazem na 
udržitelnost, z tohoto důvodu pořadatel nedoporučuje do dějiště přilétat 
speciály a doporučuje přepravovat pouze nezbytné.  

Během pobytu v Paříži došlo také na návštěvu Velvyslanectví České 
republiky, kde proběhlo setkání se zástupkyní velvyslance Radkou Bordes 
a Michaelou Andresovou, která působí jako velvyslanecký rada ve Francii. 
Společně projednávaly témata vztahující se k účasti české výpravy na hrách 
a možné spolupráce. 

Setkání sportovních legend zorganizoval Český paralympijský výbor ve 
svém sídle, aby poděkoval medailistům z paralympijských her za jejich 
přínos. Celkem třicet pět sportovců se zúčastnilo tohoto historicky prvního 
setkání a zavzpomínalo na své sportovní úspěchy. 

       
Zástupci sportovního úseku Roman Suda (1. místopředseda ČPV) a Jana 
Kulířová (sportovní manažerka ČPV) se setkali s ředitelem Centra sportu 
Ministerstva vnitra (Olymp) Michalem Volfem. Na společném jednání 
otevřeli téma spolupráce s novým resortním centrem a možnosti spolupráce 



 

 

při hledání nových parasportovců z řad policie a záchranného hasičského 
sboru. 

4. Komunikace a marketing 

Český paralympijský výbor se během letních měsíců soustředil na 
propagaci parasportu v médiích. Ředitelka komunikace Veronika Macková 
se zúčastnila společně s kameramany několika evropských a světových 
šampionátů (MS v atletice, ME ve sportovní střelbě, ME v lukostřelbě, ME 
v badmintonu, ME v boccie, ME v cyklistice, MS v plavání, ME ve stolním 
tenise, MS v rychlostní kanoistice) za účelem pokrytí zpravodajských relací 
především České televize a Českého rozhlasu. Reportáže z těchto akcí se 
pravidelně objevovaly v Brankách, bodech, vteřinách na ČT1 a ČT24, ve 
zpravodajství na ČT24, nebo ve Sportovních zprávách na ČT sport. Některé 
odvysílané reportáže naleznete i na sociálních sítích ČPV. V některých dnech 
měl parasport i trojnásobné zastoupení v hlavní sportovní zpravodajské 
relaci na ČT1 a ČT24. 

Z domácího světového šampionátu v lukostřelbě z Plzně byly odvysílány 
i přímé přenosy na ČT sport a ČT sport plus. 

          

Pokračují přípravy kampaně k paralympijským hrám v Paříži 2024. 
Aktuálně probíhá příprava vizuálů, plánování natáčení televizního spotu a do 
kampaně se zapojují i vybraní sportovci.  

Ředitelka marketingu Tereza Eliášová a ředitelka komunikace Veronika 
Macková se v červenci zúčastnily setkání na IPC Marketing & Media Summit 
2023. Na konferenci se seznámily s komunikačními plány pro paralympijské 
hry 2024, s úspěšnými kampaněmi vybraných národních paralympijských 
výborů a také s plány TOP partnerů pro Paříž. Proběhla také neoficiální 
jednání se zástupci některých národních paralympijských výborů. 



 

 

V úterý 15. srpna proběhl „Paralympijský den“ v rámci Lipno Sport Festival 
2023, na kterém se představilo i několik zástupců Českého paralympijského 
týmu. Během ukázek jednotlivých parasportů nebo autogramiád se zapojili 
Běla Třebínová, Martin Dvořák, reprezentační tým basketbalistů na vozíku a 
Jiří Ježek, který celou akci moderoval. Český paralympijský výbor byl na akci 
zastoupen personálně i s informačním stánkem, u kterého si návštěvníci 
festivalu mohli vyzkoušet bocciu nebo soutěžit v Paralympijském kvízu. Ve 
vodní nádrži si pak mohli zaplavat i s paralympijským medailistou Arnoštem 
Petráčkem.  

     

 

Zástupci Českého paralympijského a olympijského výboru se účastnili akce 
Toyota Ekiden pro zaměstnance kolínské automobilky, která proběhla v 
sobotu 23. září v Kolíně. Český paralympijský výbor prezentoval jízdu na 
handbiku. V rámci doprovodného programu byl představen i informační 
stánek ČPV s paralympijským kvízem a dalšími aktivitami. 

  



 

 

Republikové finále Odznaku všestrannosti probíhalo ve dnech 6. až 8. září 
2023 v Brně na atletickém stadionu VUT. Organizační tým Českého 
paralympijského výboru připravil pro návštěvníky akce v rámci 
doprovodného programu např. jízdu na handbiku, basketbal na vozíku, 
Paralympijský kvíz anebo bocciu. U stánku ČPV rovněž došlo na setkání 
a autogramiádu s účastníkem paralympijských her v Tokiu, sportovním 
střelcem Jakubem Koskem, a držitelem bronzové medaile z mistrovství 
Evropy v badmintonu Kamilem Šnajdarem. 

  

V září odstartoval již sedmý ročník projektu Paralympijská výzva 
Olympijského víceboje. Přímo na školách se speciálními vzdělávacími 
potřebami v Kostelci nad Černými lesy (15. září), ve Voticích (18. září), v 
Lounech (26. září) a v Bílině (27. září) proběhly Sportovní dny s Miroslavem 
Lidinským, respektive s Tadeášem Strašíkem. 

 

Na konci srpna předseda ČPV Zbyněk Sýkora oficiálně podepsal spolupráci 
o partnerství s národním podnikem Budějovický Budvar, který rozšiřuje 



 

 

partnerský pool na pozici „Oficiální partner“. Smlouva je platná do konce 
roku 2026.  

 

Dne 11. září proběhlo v prostorách CAMP institutu oficiální oznámení jména 
módního návrháře nástupové kolekce pro olympijské a paralympijské 
hry v Paříži v roce 2024. Marketingové oddělení ČPV komunikuje s Janem 
Černým a jeho týmem napřímo a připravuje podklady pro výrobu nástupové 
kolekce pro paralympijské reprezentanty.  

     

Proběhla série jednání s novými partnery, kteří se zapojí mezi podporovatele 
ČPV na podzim 2023, resp. na začátku roku 2024. Marketingová ředitelka 
pracuje na podkladech a na smluvních dokumentech. 

 


